

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

MINISTERE DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DES ACCREDITATIONS UNIVERSITAIRES
ET DE LA QUALITE



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF UNIVERSITY
ACCREDITATIONS AND QUALITY

DECISION N° **182602711** /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC OF **03 JUN 2026**
To launch the competitive entrance examination into the first year of the "Higher Business Studies" Programme in the Advanced School of Economics and Business (ASEB) of the University of Douala, for the 2026/2027 academic year.

THE MINISTER OF STATE, MINISTER OF HIGHER EDUCATION

Mindful of The Constitution ;
Mindful of Law N° 2023/007 of 25 July 2023 setting up Higher Education Orientation in Cameroon;
Mindful of Decree N° 2018/190 of 02 March 2018 amending and supplementing certain provisions of Decree n° 2011/408 of 09 December 2011 on the organization of the Government ;
Mindful of Decree N° 2011/410 of 09 December 2011 to appoint Members of Government ;
Mindful of Decree N° 2019/002 of 04 January 2019 to reshuffle the Government ;
Mindful of Decree N° 93/026 of 19 January 1993 to create State Universities ;
Mindful of Decree N° 2005/342 of 10 September 2005 to amend and complete some provisions of Decree n° 93/027 of 19 January 1993 to define provisions common to Universities ;
Mindful of Decree N° 93/030 of 19 January 1993 to lay down the administrative and academic organization of the University of Douala ;
Mindful of Decree N° 93/032 of 19 January 1993 to lay down the financial regulations applicable to Universities ;
Mindful of Decree N° 2012/433 of 01 October 2012 to organize the Ministry of Higher Education ;
Mindful of Decree N° 2019/374 of 11 July 2019 appointing the Rector of the University of Douala ;
Mindful of Decree N° 2024/295 of 10 July 2024 on the appointment of officials in states Universities ;
Mindful of Decision N°18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC/ du 07 April 2026, setting the calendar for competition entry into the Establishments of Cameroon State Universities and Schools under the academic supervision of the Ministry of Higher Education, for the academic year 2026-2027 ;

HEREBY DECIDES AS FOLLOWS :

Article 1 : For the 2025/2026 academic year, a competitive entrance examination is organised for the selection of **four hundred and fifty (450)** students in the first year of the "Higher Business Studies" Programme in the Advanced School of Economics and Business (ASEB) of the University of Douala.

Article 2 : The examination is opened to male and female candidates who hold a Baccalauréat (A, B, C, D, TI or G) or GCE Advanced Level with Mathematics and/or Economics and

Article 3 : Candidates application files include the following :

1. A registration form to be duly filled online in the web site of ESSEC of Douala : <https://www.essec-dla.com/tous-les-concours/>, and then printed and signed by the candidate, and stamped at CFAF 1,500 ;
2. A certified true copy of birth certificate issued not more than three (3) months ago ;
3. A certified true copy of the Baccalauréat or GCE A/L ;
4. Certified true copies of the first and second terms transcripts of "Terminale" or Upper 6th for candidates applying before their Baccalauréat or GCE A/L examination results are published ;
5. A medical certificate issued not more than three (3) months ago by a State registered medical practitioner ;
6. Two (2) recent passport size photographs of the candidate ;
7. An authorization to register for the competitive examination issued by the Ministry of Public Service and Administrative Reform, or the competent Administrative Authority, for civil servants and state agents ;
8. A receipt issued upon payment of CFAF 20,000 (twenty thousand francs) in the following account : École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC), N° 14004000005, United Bank for Africa (UBA) Cameroon, (NB : the payment should strictly be made under the candidate's name) ;
9. An A4 self-addressed envelope bearing a CFAF 1,500 postal stamp.

Article 4 : The complete application files (hard copy) shall be submitted at the admission office of ASEB, sent to ASEB postal address (P.O. Box 1931 Douala – Cameroon), latest on Monday, August 24, 2026, as evidenced by postmark.

Article 5 : (1) The competitive entrance examination shall take place on **Tuesday, August 25, 2026**, starting at 8 am sharp, potentially in the following examination centres : Douala, Yaoundé, Bafoussam, Garoua and Buea.

(2) Candidates are requested to come to the examination centre at least **one hour before the beginning of the first paper**. They must come along with :

- a. The hard copy of the registration filled form deposited at the admissions office
- b. The hard copy of the receipt issued upon payment
- c. Their National Identity Card or any other authentic valid identity document.

(3) **Applicants from centres with less than 100 applications may be grouped with a nearby centre.** Centres may also be created in regions with more than 100 applicants. If applicable, the information relating to this, as well as the examination location, will be indicated on the ASEB website, latest one week prior to the examination.

Article 6 : For Cameroonians and foreign applicants who are not CEMAC nationals, the competitive entrance examination has only one part, a written examination representing 100% of the final mark. Subjects will be available in French and English and it is up to candidates to choose any of both languages.

Article 7 : The examination comprises the following three (03) papers of equivalent importance :

1.	General Mathematics	"Terminales scientifiques" and upper 6th programmes	02 hours
2.	Specialised Mathematics	Combination of probability and financial mathematics. Upper 6th Science and "terminales des enseignements général et technique commerciale" programmes	02 hours

3.	Economic Essay	On an economic subject to test the candidate's interest in economics or management topics relating to contemporary firms preoccupations, current national and international economic problem or to recent economic history or geography	02 hours
----	----------------	---	----------

Article 8 : With respect to communitarian agreements, 10% of the places open to Cameroonians are awarded on the basis of merit to foreign candidates who are nationals of the CEMAC zone. These places shall be shared among these countries, based on the criterion of merit, in proportion of the number of candidates originating from each of them.

Article 9 : The Rector of the University of Douala, the Director of University Accreditations and Quality of Higher Education and the Director of ASEB Douala shall be responsible, each in his/her own sphere, for the implementation of this decision which shall be registered and published wherever necessary.

2

The Minister of State,
Minister of Higher Education



Jacques FAME NDONGO



182602711

03 JUIN 2026

DÉCISION N° _____ /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC du _____
Portant ouverture du concours d'entrée en première année de la Filière « Études Supérieures de Commerce » (ESC) à l'École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC) de l'Université de Douala, au titre de l'année académique 2026/2027.

LE MINISTRE D'ETAT, MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR :

- VU la Constitution ;
- VU la Loi n° 2023/007 du 25 juillet 2023 portant orientation de l'Enseignement Supérieur au Cameroun ;
- VU le décret n° 2018/190 du 02 mars 2018 modifiant et complétant certaines dispositions du décret n° 2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement ;
- VU le décret n° 2011/410 du 09 décembre 2011 portant formation du Gouvernement ;
- VU le décret n° 2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- VU le décret n° 93/026 du 19 janvier 1993 portant création d'Universités d'État ;
- VU le décret n° 2005/342 du 10 septembre 2005 modifiant et complétant certaines dispositions du décret n° 93/027 du 19 janvier 1993 portant dispositions communes aux Universités ;
- VU le décret n° 93/030 du 19 janvier 1993 portant organisation administrative et académique de l'Université de Douala ;
- VU le décret n° 93/032 du 19 janvier 1993 fixant le régime financier applicable aux Universités ;
- VU le décret n° 2012/433 du 01 octobre 2012 portant organisation du Ministère de l'Enseignement Supérieur ;
- VU le décret n° 2019/374 du 11 juillet 2019 portant nomination du Recteur de l'Université de Douala ;
- VU le décret n° 2024/295 du 10 juillet 2024 portant nomination de responsables dans les Universités d'État ;
- VU la décision N°18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC/ du 17 février 2026 fixant le calendrier des concours d'entrée dans les Établissements des Universités d'État du Cameroun et des Écoles sous tutelle académique du MINESUP, au titre de l'année académique 2026-2027 ;

D É C I D E :

Article 1 : Au titre de l'année académique 2026/2027, un concours est organisé pour le recrutement de **quatre cent cinquante (450)** étudiants en première année de la Filière « Études Supérieures de Commerce » (ESC) à l'École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC) de l'Université de Douala.

Article 2 : Le concours est ouvert aux candidats des deux sexes, titulaires du Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire (séries A, B, C, D, TI ou G) ainsi qu'aux candidats titulaires du GCE A/L avec mathématiques et/ou des matières d'économie et de gestion.

Cette formation se déroule à plein temps (cours du jour) et est offerte exclusivement aux candidats n'exerçant pas d'activité professionnelle.

Article 3 : Les dossiers de candidature comprennent les pièces suivantes :

1. Un formulaire de candidature dûment rempli en ligne à l'adresse : <https://www.essec-dla.com/tous-les-concours/>, puis imprimé, signé par le candidat et à timbrer à 1500 francs CFA ;
2. Une photocopie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de trois (3) mois ;
3. Une photocopie certifiée conforme du Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire ou du GCE A/L, pour les candidats déjà titulaires de ces diplômes ;
4. Les photocopies certifiées conformes des relevés des notes du premier et du deuxième trimestre de la classe terminale du second cycle de l'Enseignement Secondaire ou du « Upper Sixth », pour les candidats composants sous réserve de l'obtention du Baccalauréat ou du GCE A/L ;
5. Un certificat médical délivré par un médecin de l'administration, datant de moins de trois (3) mois ;
6. Deux (2) photos d'identité (4 x 4) du candidat ;
7. Une autorisation formelle à se présenter au concours, délivrée par le Ministre de la Fonction Publique et de Réforme Administrative ou par l'autorité administrative habilitée, **pour les candidats fonctionnaires ou agents de l'État** ;
8. Un reçu de versement bancaire des frais de concours d'un montant de **vingt mille** (20.000) francs CFA au compte suivant : École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC), N° 14004000005, United Bank for Africa (UBA) Cameroon (NB : le versement doit impérativement être effectué au nom du candidat) ;
9. Une grande enveloppe (format A4) timbrée à 1500 francs CFA, portant l'adresse postale complète du candidat.

Article 4 : Les dossiers physiques complets doivent être déposés au Service de la Scolarité de l'ESSEC de l'Université de Douala ou bien envoyés par la poste à l'adresse de l'ESSEC (BP : 1931 Douala – Cameroun), au plus tard le **lundi 24 août 2026**, le cachet de la poste faisant foi.

Article 5 : (1) Le concours aura lieu **mardi le 25 août 2026** à partir de **08 heures précises**, potentiellement dans les centres d'examen suivants : Douala, Yaoundé, Bafoussam, Garoua et Buea.

(2) Les candidats sont invités à se présenter devant les salles d'examen **une heure avant le début de la première épreuve** munis :

- a. de la photocopie du formulaire de candidature déposé au Service de la Scolarité de l'ESSEC
- b. de la photocopie du reçu de versement bancaire
- c. de leur carte nationale d'identité ou tout autre document d'identification valide.

(3) **Les candidats des centres qui auront recueilli moins de 100 candidatures pourront être regroupés dans un centre proche.** Des centres peuvent également être créés dans les régions affichant plus de 100 candidats. Le cas échéant, les informations y relatives, ainsi que **les sites de composition, seront indiqués via les médias et site web de l'ESSEC, avant le déroulement du concours.**

Article 6 : Pour les candidats Camerounais et Étrangers non ressortissants de la CEMAC, le concours d'entrée comprend une seule partie, l'examen écrit, représentant 100 % de la note

finale. Les épreuves seront disponibles en versions française et anglaise et les candidats utiliseront la langue de leur choix.

Article 7 : Le concours porte sur les trois (03) épreuves d'égale importance ci-après :

1.	Mathématiques générales	Programmes des classes de terminales scientifiques	02 heures
2.	Mathématiques Spécialisées	Combinaison de probabilités et mathématiques financières. Programmes des classes terminales des enseignements général et technique commercial	02 heures
3.	Dissertation Économique	Niveau des classes terminales. Destinée à tester l'intérêt accordé par le candidat aux problèmes économiques ou managériaux, et portant : sur l'actualité économique des entreprises, l'actualité économique nationale et internationale, puis sur l'histoire économique récente ou sur la géographie économique	02 heures

Article 8 : En vertu des accords en vigueur, 10% des places ouvertes aux Camerounais sont accordées par admission sur titre aux candidats Étrangers ressortissants de la CEMAC. Ces places seront distribuées, suivant le critère du mérite, au prorata du nombre de candidatures originaires des différents pays.

Article 9 : Le Recteur de l'Université de Douala, le Directeur des Accréditations Universitaires et de la Qualité, le Directeur de l'ESSEC de Douala, sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution de la présente décision qui sera enregistrée et communiquée partout où besoin sera.

(Signature)



**Le Ministre d'Etat,
Ministre de l'Enseignement Supérieur,**

JACQUES FAME NDONGO



DECISION N° **18260270** MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC of **03 JUIN 2026**

To launch the competitive entrance examination into the first year of the "Higher Business Studies" Programme into the Higher Institute of Training for Telecommunications Professions, Technological Innovation, Commerce and Management (IFTICSUP) and into the Yaoundé Higher School of Economics and Management (YSEM), Private Institutes of Higher Education authorised to offer the same training within the framework of academic supervision, for the 2026/2027 academic year.

THE MINISTER OF STATE, MINISTER OF HIGHER EDUCATION

Mindful of The Constitution ;
Mindful of Law N° 2023/007 of 25 July 2023 setting up Higher Education Orientation in Cameroon;
Mindful of Decree N° 2018/190 of 02 March 2018 amending and supplementing certain provisions of Decree n° 2011/408 of 09 December 2011 on the organization of the Government ;
Mindful of Decree N° 2011/410 of 09 December 2011 to appoint Members of Government;
Mindful of Decree N° 2019/002 of 04 January 2019 to reshuffle the Government ;
Mindful of Decree N° 93/026 of 19 January 1993 to create State Universities ;
Mindful of Decree N° 2005/342 of 10 September 2005 to amend and complete some provisions of Decree n° 93/027 of 19 January 1993 to define provisions common to Universities ;
Mindful of Decree N° 93/030 of 19 January 1993 to lay down the administrative and academic organization of the University of Douala ;
Mindful of Decree N° 93/032 of 19 January 1993 to lay down the financial regulations applicable to Universities ;
Mindful of Decree N° 2012/433 of 01 October 2012 to organize the Ministry of Higher Education ;
Mindful of Decree N° 2019/374 of 11 July 2019 appointing the Rector of the University of Douala ;
Mindful of Decree N° 2024/295 of 10 July 2024 on the appointment of officials in states Universities ;
Mindful of Decision N°18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC of February 17th, 2026 fixing the calendar of competitive entrance examination into Schools and Faculties of State Universities, for the 2026-2027 academic year;

DECIDES AS FOLLOWS :

Article 1 : For the 2026/2027 academic year, a competitive entrance examination is organised for the selection of **three hundred and fifty (350)** students in the first year of the "Higher Business Studies" Programme into the Higher Institute of Training for Telecommunications Professions, Technological Innovation, Commerce and Management (IFTICSUP) and into the Yaoundé Higher School of Economics and Management (YSEM), Private Institutes of Higher Education authorised to offer the same training within the framework of academic supervision of the University of Douala and under the technical supervision of ASEB.

(1) The training is full-time (day-classes), is exclusively provided for non-workers and the distribution of places is as follow :

IFTICSUP	YSEM
200	150

(2) In the context of recruitment, it should be noted that :

- a. Yaounde Higher School of Economics and Management (YSEM) will provide training exclusively in Managerial Specialties (Marketing, International Trade and Supply Chain Management, Human Resource Management)
- b. Institute for Training in Telecommunications, Technological Innovation, Commerce and Management (IFTICSUP) will provide training in Financial and Accounting Specialties (Accounting, Finance and Auditing, Economic and Financial Engineering).

Article 2 : The examination is opened to male and female candidates who hold a Baccalauréat (A, B, C, D, TI or G) or GCE Advanced Level with Mathematics and/or Economics and Management related subjects.

Article 3 : Candidates application files include the following :

1. A registration form to be duly filled online in the web site of ESSEC of Douala : <https://www.essec-dla.com/tous-les-concours/>, and then printed and signed by the candidate, and stamped at CFAF 1,500 ;
2. A certified true copy of birth certificate issued not more than three (3) months ago ;
3. A certified true copy of the Baccalauréat or GCE A/L ;
4. Certified true copies of the first and second terms transcripts of "Terminale" or Upper 6th for candidates applying before their Baccalauréat or GCE A/L examination results are published ;
5. A medical certificate issued not more than three (3) months ago by a State registered medical practitioner ;
6. Two (2) recent passport size photographs of the candidate ;
7. An authorization to register for the competitive examination issued by the Ministry of Public Service and Administrative Reform, or the competent Administrative Authority, for civil servants and state agents ;
8. A twenty thousand (20,000) CFA francs banking receipt representing the examination fees to be paid at the UBA account: École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC) N° 14004000005, (NB : the payment should strictly be made under the candidate's name) ;
9. An A4 self-addressed envelope bearing a CFAF 1,500 postal stamp.

Article 4 : The complete application files (hard copy) shall be submitted at the admission office of ASEB, IFTICSUP, YSEM or sent to ASEB postal address (P.O. Box 1931 Douala – Cameroon), latest on Monday, September 21st 2026, as evidenced by postmark.

Article 5 : (1) The competitive entrance examination shall take place on Tuesday, 22nd September 2026, starting at 8 am sharp, potentially in the following examination centres : Douala, Yaoundé, Bafoussam, Garoua and Buea.

(2) Candidates are requested to come to the examination centre at least one hour before the beginning of the first paper. They must come along with :

- a. The hard copy of the registration filled form deposited at the admissions office
- b. The hard copy of the receipt issued upon payment

c. Their National Identity Card or any other authentic valid identity document.

(3) Applicants from centres with less than 100 applications may be grouped with a nearby centre. Centres may also be created in regions with more than 100 applicants. If applicable, the information relating to this, as well as the examination location, will be indicated on the ASEB website, before the examination.

Article 6 : For Cameroonians and foreign applicants who are not CEMAC nationals, the competitive entrance examination has only one part, a written examination representing 100% of the final mark. Subjects will be available in French and English and it is up to candidates to choose any of both languages.

Article 7 : The examination comprises the following three (03) papers of equivalent importance :

1.	General Mathematics	"Terminales scientifiques" and upper 6th programmes	02 hours
2.	Specialised Mathematics	Combination of probability and financial mathematics. Upper 6th Science and "terminales des enseignements général et technique commerciale" programmes	02 hours
3.	Economic Essay	On an economic subject to test the candidate's interest in economics or management topics relating to contemporary firm's preoccupations, current national and international economic problem or to recent economic history or geography	02 hours

Article 8 : With respect to communitarian agreements, 10% of the places open to Cameroonians are awarded on the basis of merit to foreign candidates who are nationals of the CEMAC zone. These places shall be shared among these countries, based on the criterion of merit, in proportion of the number of candidates originating from each of them.

Article 9 : The Rector of the University of Douala, the Director of University Accreditations and Quality of Higher Education and the Director of ASEB Douala shall be responsible, each in his/her own sphere, for the implementation of this decision which shall be registered and published wherever necessary.

R

The Minister of State,
Minister of Higher Education



Jacques FAME NDONGO

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

MINISTÈRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPÉRIEUR

SECRETARIAT GÉNÉRAL

DIRECTION DES ACCRÉDITATIONS UNIVERSITAIRES
ET DE LA QUALITÉ



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF UNIVERSITY
ACCRÉDITATIONS AND QUALITY

DÉCISION N° **1 82 6 02 7 01** /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC du **03 JUIN 2026**

Portant ouverture du concours d'entrée en première année de la Filière « Études Supérieures de Commerce » (ESC) à l'Institut Supérieur de Formation aux Métiers des Télécommunications, de l'Innovation Technologique, de Commerce et de Gestion (IFTICSUP) et à la Yaounde Higher School of Economics and Management (YSEM), Instituts Privés d'Enseignement Supérieur autorisés, dans le cadre de la tutelle académique de l'École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC) de l'Université de Douala, à dispenser la même formation pour l'année académique 2026/2027.

LE MINISTRE D'ÉTAT, MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPÉRIEUR :

- VU la Constitution ;
- VU la loi n° 2023/007 du 25 juillet 2023 portant Orientation de l'Enseignement Supérieur au Cameroun ;
- VU le décret n° 2018/190 du 02 mars 2018 modifiant et complétant certaines dispositions du décret n° 2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement ;
- VU le décret n° 2011/410 du 09 décembre 2011 portant formation du Gouvernement ;
- VU le décret n° 2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- VU le décret n° 93/026 du 19 janvier 1993 portant création d'Universités d'État ;
- VU le décret n° 2005/342 du 10 septembre 2005 modifiant et complétant certaines dispositions du décret n° 93/027 du 19 janvier 1993 portant dispositions communes aux Universités ;
- VU le décret n° 93/030 du 19 janvier 1993 portant organisation administrative et académique de l'Université de Douala ;
- VU le décret n° 93/032 du 19 janvier 1993 fixant le régime financier applicable aux Universités ;
- VU le décret n° 2012/433 du 01 octobre 2012 portant organisation du Ministère de l'Enseignement Supérieur ;
- VU le décret n° 2019/374 du 11 juillet 2019 portant nomination du Recteur de l'Université de Douala ;
- VU le décret n° 2024/295 du 10 juillet 2024 portant nomination de responsables dans les Universités d'État ;
- VU la décision N°18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC/ du 17 février 2026 fixant le calendrier des concours d'entrée dans les Établissements des Universités d'État du Cameroun et des Écoles sous tutelle académique du MINESUP, au titre de l'année académique 2026-2027 ;

D É C I D E :

Article 1 : Au titre de l'année académique 2026/2027, un concours est organisé pour le recrutement de **trois cent cinquante** (350) étudiants en première année de la Filière « Études Supérieures de Commerce » (ESC) à l'Institut Supérieur de Formation aux Métiers des Télécommunications, de l'Innovation Technologique, de Commerce et de Gestion (IFTICSUP) et à la Yaounde Higher School of Economics and Management (YSEM), Instituts Privés

d'Enseignement Supérieur sous la tutelle académique de l'Université de Douala et sous la tutelle technique de l'ESSEC.

- (1) La formation qui se déroule à temps plein (cours du jour), est offerte exclusivement aux candidats n'exerçant pas d'activité professionnelle et la répartition des places est la suivante :

IFTICSUP	YSEM
200	150

- (2) Dans le cadre du recrutement, il est à noter que :

- Yaounde Higher School of Economics and Management (YSEM) formera exclusivement dans les spécialités managériales (Marketing, Commerce International & Supply Chain Management, Gestion des Ressources Humaines) ;
- l'Institut Supérieur de Formation aux Métiers des Télécommunications, de l'Innovation Technologique, de Commerce et de Gestion (IFTICSUP) formera exclusivement dans les spécialités financières et comptables (Comptabilité, Finance et Audit ; Ingénierie Économique et Financière).

Article 2 : Le concours est ouvert aux candidats des deux sexes, titulaires du Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire (séries A, B, C, D, TI ou G) ainsi qu'aux candidats titulaires du GCE A/L avec mathématiques et/ou des matières d'économie et de gestion.

Article 3 : Les dossiers de candidature comprennent les pièces suivantes :

- Un formulaire de candidature dûment rempli en ligne à l'adresse : <https://www.essec-dla.com/tous-les-concours/>, puis imprimé, signé par le candidat et à timbrer à 1500 francs CFA ;
- Une photocopie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de trois (3) mois ;
- Une photocopie certifiée conforme du Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire ou du GCE A/L, pour les candidats déjà titulaires de ces diplômes ;
- Les photocopies certifiées conformes des relevés des notes du premier et du deuxième trimestre de la classe terminale du second cycle de l'Enseignement Secondaire ou du « Upper Sixth », pour les candidats composants sous réserve de l'obtention du Baccalauréat ou du GCE A/L ;
- Un certificat médical délivré par un médecin de l'administration, datant de moins de trois (3) mois ;
- Deux (2) photos d'identité (4 x 4) du candidat ;
- Une autorisation formelle à se présenter au concours, délivrée par le Ministre de la Fonction Publique et de Réforme Administrative ou par l'autorité administrative habilitée, **pour les candidats fonctionnaires ou agents de l'État** ;
- Un reçu de versement bancaire des frais de concours d'un montant de **vingt mille** (20.000) francs CFA au compte suivant : École Supérieure des Sciences Économiques et Commerciales (ESSEC), N° 14004000005, United Bank for Africa (UBA) Cameroon (**NB : le versement doit impérativement être effectué au nom du candidat**) ;
- Une grande enveloppe (format A4) timbrée à 1500 francs CFA, portant l'adresse postale complète du candidat.

Article 4 : Les dossiers physiques complets doivent être déposés aux Services de la Scolarité de l'ESSEC de l'Université de Douala, d'IFTICSUP, d'YSEM ou bien envoyés par la poste à l'adresse de l'ESSEC (BP : 1931 Douala – Cameroun), au plus tard le lundi 21 septembre 2026, le cachet de la poste faisant foi.

Article 5 : (1) Le concours aura lieu le **mardi 22 septembre 2026** à partir de **08 heures précises**, potentiellement dans les centres d'examen suivants : Douala, Yaoundé, Bafoussam, Garoua et Buea.

(2) Les candidats sont invités à se présenter devant les salles d'examen **une heure avant le début de la première épreuve** munis :

- a. de la photocopie du formulaire de candidature déposé au Service de la Scolarité de l'ESSEC
- b. de la photocopie du reçu de versement bancaire
- c. leur carte nationale d'identité ou tout autre document d'identification valide.

(3) **Les candidats des centres qui auront recueilli moins de 100 candidatures pourront être regroupés dans un centre proche.** Des centres peuvent également être créés dans les régions affichant plus de 100 candidats. Le cas échéant, les informations y relatives, ainsi que **les sites de composition, seront indiqués via les médias et site web de l'ESSEC, une semaine au plus tard avant le déroulement du concours.**

Article 6 : Pour les candidats Camerounais et Étrangers non ressortissants de la CEMAC, le concours d'entrée comprend une seule partie, l'examen écrit, représentant 100 % de la note finale. Les épreuves seront disponibles en versions française et anglaise et les candidats utiliseront la langue de leur choix.

Article 7 : Le concours porte sur les trois (03) épreuves d'égale importance ci-après :

1.	Mathématiques générales	Programmes des classes de terminales scientifiques	02 heures
2.	Mathématiques Spécialisées	Combinaison de probabilités et mathématiques financières. Programmes des classes terminales des enseignements général et technique commercial	02 heures
3.	Dissertation Économique	Niveau des classes terminales. Destinée à tester l'intérêt accordé par le candidat aux problèmes économiques ou managériaux, et portant : sur l'actualité économique des entreprises, l'actualité économique nationale et internationale, puis sur l'histoire économique récente ou sur la géographie économique	02 heures

Article 8 : En vertu des accords en vigueur, 10% des places ouvertes aux Camerounais sont accordées par admission sur titre aux candidats Étrangers ressortissants de la CEMAC. Ces places seront distribuées, suivant le critère du mérite, au prorata du nombre de candidatures originaires des différents pays.

Article 9 : Le Recteur de l'Université de Douala, le Directeur des Accréditations Universitaires et de la Qualité, le Directeur de l'ESSEC de Douala, sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution de la présente décision qui sera enregistrée et communiquée partout où besoin sera.

Le Ministre d'Etat,
Ministre de l'Enseignement Supérieur,

JACQUES FAME NDONGO